[image: image1.jpg]"2%E EMPOWERING LANGUAGE |
= VALORISER LES PROFESSIONNEL

SPRACHLEHREN!m“’ gt ECML-CELV-EFSZ

2008-2011




[image: image2.jpg]E G M Q European Centre for Modern Languages
iy 'ty Centre européen pour les langues vivantes
L

E m COUNCIL  CONSEIL

OF EUROPE __DE L'EUROPE






List of ECML Workshops in 2011
Please note that participants’ profiles marked (to be confirmed) might still be subject to change.

***

Liste des ateliers du CELV en 2011
Veuillez noter que les profils de participants portant la mention « (à confirmer) » peuvent encore faire l’objet de changements.

23-25 February 2011
Workshop 2/2011 “CARAP – a framework of reference for pluralistic approaches” (CARAP)

Venue: ECML, Graz, Austria

Coordinator: Michel Candelier, France

Co-animators: Jean-François de Pietro, Switzerland; Raymond Facciol, Malta; Xavier Pascual Calvo, Spain
Working languages: English and French, with simultaneous interpretation

Participants: 1 delegate per member state, nominated by the ECML national nominating authorities

Participants’ profile (to be confirmed):
Professional background:

Language teacher trainers (also in the main schooling language). Heads of schools (at all levels).
Experience, competences required

For teacher trainers: good knowledge of the principles and practices in the field of plurilingual didactics. For heads of schools: experience in the definition of a pedagogical school concept

Expected involvement/tasks before, during and after the event

Before the workshop: get acquainted with the main CARAP tools as presented on the project website (http://carap.ecml.at/): information leaflet under the tab « Description »; overview of the CARAP reference framework (see tab « Products ») and of the Teaching Materials Bank (see tab « Teaching materials »).

After the workshop: implementation of teacher training projects on the use of the CARAP 
tool / implementation of whole-school pluralistic approaches using the CARAP

Project site: http://carap.ecml.at
23-25 février 2011

Atelier 2/2011 « CARAP – Un cadre de référence pour les approches plurielles » (CARAP)

Lieu: CELV, Graz, Autriche

Coordinateur: Michel Candelier, France

Co-animateurs: Jean-François de Pietro, Suisse; Raymond Facciol, Malte; Xavier Pascual Calvo, Espagne
Langues de travail: anglais et français, avec interprétation simultanée

Participants: 1 délégué(e) par Etat membre, nommé(e) par les Autorités nationales de nomination du CELV

Profil des participants (à confirmer) :
Contexte professionnel:

Formateurs d’enseignants de langues (y compris de la langue majeure de scolarisation). Directeurs d’établissements scolaires (tous niveaux)

Expérience, compétences exigées:

Pour les formateurs d’enseignants: bonne connaissance des principes et pratiques de la didactique du plurilinguisme. Pour les directeurs d’établissement : expérience du projet pédagogique d’établissement

Engagement attendu/tâches à accomplir avant, pendant et après l'événement:

Avant l’atelier, prendre connaissance des instruments principaux du CARAP tels qu’ils sont présentés sur le site du projet (http://carap.ecml.at/): dépliant informatif sous l’onglet « description »; vue d’ensemble du référentiel CARAP (cf. onglet « produits ») et de la Banque de matériaux didactiques (cf. onglet « Matériaux didactiques »)
Après l’atelier: mise en œuvre de projets de formation à l’outil CARAP pour 
l’enseignant/ mise en œuvre des approches plurielles à l’aide du CARAP dans l’établissement
Site web du projet: http://carap.ecml.at
10-11 March 2011

Workshop 3/2011 “Developing online teaching skills” (DOTS)
Venue: ECML, Graz, Austria

Coordinator: Ursula Stickler, United Kingdom
Co-animators: Martina Emke, Germany; Pauline Ernest, Spain; Mateusz-Milan Stanojevic, Croatia

Working languages: English and German, with simultaneous interpretation

Participants: 1 delegate per member state, nominated by the ECML national nominating authorities

Participants’ profile:
Professional background:

Language teachers and teacher trainers interested in online teaching

Experience, competences required

Basic knowledge of digital technology, basic knowledge of self-training/independent training, basic knowledge of or interest in reflective activities for self-training

Expected involvement/tasks before, during and after the event
During the workshop: trialling and evaluating training materials, suggesting improvements

After the workshop: disseminating information, cascading training in their own institutions and regions; using and evaluating website activities; translating activities (if appropriate), participating in collaborative activities on the project website

Project site: http://dots.ecml.at
10-11 mars 2011

Atelier 3/2011 « Développement des compétences d'enseignement en ligne » (DOTS)

Coordinatrice: Ursula Stickler, Royaume-Uni
Co-animateurs: Martina Emke, Allemagne; Pauline Ernest, Espagne; Mateusz-Milan Stanojevic, Croatie
Langues de travail: anglais et allemand, avec interprétation simultanée

Participants: 1 délégué(e) par Etat membre, nommé(e) par les Autorités nationales de nomination du CELV

Profil des participants:
Contexte professionnel:

Enseignants en langues et formateurs d’enseignants intéressés par l’enseignement en ligne

Expérience, compétences exigées:

Connaissance de base des technologies numériques, connaissance de base de l’autoformation/de la formation indépendante, connaissance de base et intérêt pour les activités réflexives d’autoformation

Engagement attendu/tâches à accomplir avant, pendant et après l'événement:

Pendant l’atelier: tester et évaluer les supports de formation, suggérer des améliorations

Après l’atelier: diffuser les informations, mettre en place un système de formation en cascade dans leur propre institution et région; utiliser et évaluer les activités sur le site web; traduire les activités (le cas échéant), participer à des activités collaboratives sur le site web du projet

Site web du projet: http://dots.ecml.at
22-24 March 2011

Workshop 4/2011 “Enhancing success of mobility programmes – Tools for language teachers” (PLURImobil)
Venue: ECML, Graz, Austria

Coordinator: Miriam Egli Cuenat, Switzerland

Co-animators: Josephine Cole, United Kingdom; Chantal Muller, Belgium; Anna Szczepanska, Poland
Working languages: English and French, with simultaneous interpretation

Participants: 1 delegate per member state, nominated by the ECML national nominating authorities

Participants’ profile:
Professional background:

· teacher trainers for primary and lower secondary school

· teachers in primary and secondary school
Experience, competences required

Involvement in mobility activities and programmes

Expected involvement/tasks before, during and after the event
Before the workshop: comparison of outlines of local / regional / national / international mobility scenarios; familiarisation with the indicated instruments and documents; establishment or activation of contacts with local, regional, national and international networks related to mobility

During the workshop: active participation in the discussion of outlines and commented hyperlinks, useful feedback

After the workshop: dissemination of results in the context of local / regional / national / international cooperation

Project site: http://plurimobil.ecml.at
22-24 mars 2011

Atelier 4/2011 « Favoriser le succès des programmes de mobilité - Outils pour les enseignants en langues » (PLURImobil)

Lieu: CELV, Graz, Autriche

Coordinatrice: Miriam Egli Cuenat, Suisse
Co-animatrices: Josephine Cole, Royaume-Uni, Chantal Muller, Belgique; Anna Szczepanska, Pologne

Langues de travail: anglais et français, avec interprétation simultanée

Participants: 1 délégué(e) par Etat membre, nommé(e) par les Autorités nationales de nomination du CELV

Profil des participants:
Contexte professionnel:

· Formateurs d’enseignants du primaire et du secondaire inférieur

· Enseignants du primaire et du secondaire
Expérience, compétences exigées:

Participation à des activités et des programmes de mobilité

Engagement attendu/tâches à accomplir avant, pendant et après l'événement:

Avant l’atelier: comparaison des grands traits des scénarios de mobilité au niveau local/régional/national/international; familiarisation avec les instruments et les documents indiqués; mise en place ou activation de contacts avec les réseaux actifs dans le domaine de la mobilité au niveau local, régional, national et international
Pendant l’atelier: participation active à la discussion des grands traits et des hyperliens commentés, retour d’information utile
Après l’atelier: diffusion des résultats dans le contexte de la coopération locale/régionale/ nationale/internationale
Site web du projet: http://plurimobil.ecml.at
19-20 May 2011

Workshop 5/2011 “The European Language Portfolio (ELP) in whole-school use” 
(ELP-WSU)
Venue: ECML, Graz, Austria

Coordinator: David Little, Ireland

Co-animators: Francis Goullier, France; Rose Margarethe Oehler, Austria; Rosanna Margonis-Pasinetti, Switzerland

Working languages: English and French, with simultaneous interpretation

Participants: 1 delegate per member state, nominated by the ECML national nominating authorities

Participants’ profile:
Professional background:

Educational decision-maker (ministry official, school inspector, school principal, etc.) who is interested in the promotion of language learning on a whole-school basis as a means of developing students' plurilingual capacities and awareness

Experience, competences required

Familiarity with the modern languages work of the Council of Europe and the ECML

Expected involvement/tasks before, during and after the event
Will be expected to (i) complete a questionnaire on the potential for whole-school ELP projects in their context and (ii) read the case and impact studies and the guidelines.

Project site: http://elp-wsu.ecml.at
19-20 mai 2011

Atelier 5/2011 « Généralisation de l’emploi du Portfolio européen des langues à l'école secondaire » (ELP-WSU)
Lieu: CELV, Graz, Autriche

Coordinateur: David Little, Irlande

Co-animateurs: Francis Goullier, France; Rose Margarethe Oehler, Autriche; Rosanna Margonis-Pasinetti, Suisse
Langues de travail: anglais et français, avec interprétation simultanée

Participants: 1 délégué(e) par Etat membre, nommé(e) par les Autorités nationales de nomination du CELV

Profil de participants:
Contexte professionnel:

Décideurs dans le domaine éducationnel (agents ministériels, inspecteurs scolaires, directeurs d’écoles) intéressés par la promotion de l’apprentissage des langues au niveau de l’établissement scolaire en tant que moyen de développer les capacités plurilingues et la sensibilité des étudiants

Expérience, compétences exigées:

Familiarité avec le travail du Conseil de l’Europe et du CELV dans le domaine des langues vivantes

Engagement attendu/tâches à accomplir avant, pendant et après l'événement:
Il sera attendu des participants (i) qu’ils remplissent un questionnaire sur le potentiel des projets de PEL à l’échelle de l’établissement scolaire dans leur contexte et (ii) qu’ils lisent les études de cas et d’impact et les lignes directrices.

Site web du projet: http://elp-wsu.ecml.at
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